
    P r o t o k ó ł   Nr XXV/2012 

 

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 19 grudnia 2012 r. odbytej w sali posiedzeń 

Urzędu Gminy w Zarszynie. 

 

Początek sesji godz. 11.00     zakończenie – godz. 16.30 

 

Radni obecni: 

 

1. Konieczny Janusz  

2. Dębski Janusz 

3. Niemiec Wojciech 

4. Burczyk Stanisław 

5. Bałut Krzysztof 

6. Gierad Alfreda 

7. Malik Adam 

8. Małek Janusz 

9. Mindur Andrzej 

10. Orybkiewicz Jan 

11. Stączek Jerzy 

12. Szajna Anna 

13. Trygar Krystyna 

14. Tutak Piotr 

15. Węgrzyn Maria 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli : 

 

- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 

- Zastępca Wójta Gminy Zarszyn    - Pan Zbigniew Dec 

- Sekretarz Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Piotrowski 

- Skarbnik Gminy Zarszyn     - Pani Ryszarda  Mikołajek  

- Radca prawny       - Pani Agata Kustra Frączek 

- Dyrektorzy Szkół Podstawowych i Gimnazjów na terenie Gminy Zarszyn 

- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów w Urzędzie Gminy 

- Sołtysi. 

- Przedstawiciel lokalnych mediów filmujący obrady - Pan Maciej Dufrat  

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym z realizacji uchwał 

Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na 

lata 2012 – 2022.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2012 r.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej  dla Gminy Miasta  Sanoka.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej  dla Gminy Brzozów.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

 i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  w 2013 r. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na terenie Gminy Zarszyn w 2013 r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Zarszyn  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2013 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Zarszyn. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie gminy 

Zarszyn. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

zamieszkałych, położonych na terenie Gminy Zarszyn. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych  

 i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela opłatę  

 za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłat dla gospodarstw domowych za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie  ścieków.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn 

na lata 2013-2022. 

20. Podjęcie uchwały budżetowej Gminy Zarszyn na 2013 r. 

21.  Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania , odraczania 

lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 

przypadających Gminie Zarszyn lub jej jednostkom podległym oraz wskazania organu  

 i osób do tego uprawnionych.  

22. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Zarszyn na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 r.  

24. Wolne wnioski i zapytania. 

25. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

26. Zakończenie sesji. 

 

Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny na wniosek Wójta zaproponował  

zmianę w porządku obrad, poprzez wniesienie pod obrady sesji dodatkowego projektu uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie zabezpieczenia w formie weksla niezupełnego 

(In blanco). 

W/w propozycję zmiany w  porządku obrad Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie i została 

ona przyjęta została jednomyślnie 15  głosami „za”. 

 

Innych propozycji zmian w porządku obrad nie wniesiono.  

      

Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco: 

 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.Przedstawienie porządku obrad. 

3.Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

4.Interpelacje radnych. 

5.Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym z realizacji  

  uchwał Rady Gminy. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn 

      na lata 2012 – 2022.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2012 r.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej  dla Gminy Miasta  Sanoka.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej  dla Gminy Brzozów.  

10.Podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

      Problemów Alkoholowych w 2013 r.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii  

      na terenie Gminy Zarszyn w 2013 r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia rocznego programu współpracy  

       Gminy Zarszyn z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2013 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości 

       i porządku na terenie Gminy Zarszyn. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

        odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty  

  za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości  

       na terenie gminy Zarszyn. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty  

      za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

       zamieszkałych, położonych na terenie Gminy Zarszyn. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  

  w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

       zamieszkałych  i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

       właściciela opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłat dla gospodarstw domowych za zbiorowe 

        zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie  ścieków.  

19.  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn  

        na lata 2013-2022. 

20. Podjęcie uchwały budżetowej Gminy Zarszyn na 2013 r.;  

21. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania  odraczania lub 

       rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 

        przypadających Gminie Zarszyn lub jej jednostkom podległym oraz wskazania organu i osób 

       do tego uprawnionych.  

22. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Zarszyn na stałe obwody głosowania, 

       ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 r.  

24. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie zabezpieczenia w formie 

      weksla niezupełnego (In blanco). 

25. Wolne wnioski i zapytania. 

26.Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

27. Zakończenie sesji. 

  

Ad. 3. Nie wniesiono propozycji i uwag do protokołów z sesji Rady Gminy Zarszyn Nr XXIV. 

 

Ad. 4. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad. 5. Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami , a także 

z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności poszczególnych 

referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu. 
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Nad złożonymi sprawozdaniami  głos w  dyskusji zabrali: 

- Radny Wojciech Niemiec wskazał na zauważone niedoróbki po dokonanym już odbiorze remontu 

obiektu boiska sportowego w Bażanówce i zapytał kto i kiedy je naprawi oraz czy zostanie 

wykonana areacja płyty boiska. Następnie Radny dodał, iż zauważa , że przy tego typu 

inwestycjach gminnych sprawowany  jest zbyt „słaby” nadzór ze strony inspektora nadzoru , 

jak i pracowników urzędu gminy.  

  

- Radny Adam Malik zapytał o: 

- zaawansowanie prac przy planowanej budowie strzelnicy w Posadzie Zarszyńskiej; 

- ustalenia z konferencji  w Generalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Warszawie nt. „Natura 

2000, zarządzenie gminami zgodnie z ochroną środowiska”;  

  

-  Radny Stanisław Burczyk podziękował za odbudowę drogi gminnej w miejscowości Nowosielce 

w ramach środków na usuwanie skutków klęsk żywiołowych.  Jednak - jak dalej zaznaczył Radny 

- jego zdaniem droga ta nie została wykonana w należyty  sposób, ponieważ nie na całej jej  

długości została wykonana podbudowa poprzez  położenie  tłucznia. Istnieje bowiem obawa , że po 

roztopach jak również i ciężkie samochody spowodują to, że w niedługim okresie droga ta ulegnie 

zniszczeniu, a później nie będzie środków na jej poprawę. 

 

- Radna Alfreda Gierad poprosiła o poinformowanie o tym, którzy sołtysi  i jakie otrzymali 

odznaczenia  z  rąk Wojewody Podkarpackiego. 

 

- Radny Andrzej Mindur wnioskował,aby przy sporządzaniu umów na remonty dróg  ująć również 

 i  remont  drogi wewnętrznej przy zabudowaniach Instytutu ZZD w Odrzechowej. 

 

- Radna Krystyna Trygar wnioskowała o to, aby Radny zawsze uczestniczył w komisyjnym 

odbiorze wykonanych  zadań inwestycyjnych w danej miejscowości. Stawiając ten wniosek  Radna 

sugerowała, by w ten sposób uniknąć długiej dyskusji na te tematy , które są już dokonane. 

 

- Radny Piotr Tutak zapytał dlaczego do tej pory nie jest jeszcze realizowany składany przez niego 

wniosek dotyczący powoływania  do komisji odbioru zadań inwestycyjnych Radnych   

z poszczególnych miejscowości.  

 

- Pan Eugeniusz  Mazur - Kierownik Referatu Inwestycji UG Zarszyn odpowiadając na pytanie 

Radnego Tutaka zaznaczył, że do udziału w pracach komisji przy odbiorach zadań  inwestycyjnych  

zawsze zapraszany jest Radny z poszczególnej miejscowości w charakterze obserwatora. Kierownik 

zobowiązał się do uzgodnienia z Radca Prawnym, czy powoływanie Radnego do prac w Komisjach 

odbioru inwestycji może mieć szerszy od przewidywanego przepisami prawa budowlanego zakres. 

W dalszej wypowiedzi odniósł się do zapytania Radnego Niemca stwierdzając , iż wykonawca 

robót na zadaniu remont infrastruktury sportowej w Bażanówce  został zobowiązany do usunięcia 

wykazanych usterek zgodnie z protokołami odbioru. Za pomniejszone środki dla wykonawcy, który 

nie wykonał w terminie areacji płyty boiska w Bażanówce, za zgodą Wójta czy Rady Gminy na 

wiosnę 2013 r. być może to zadanie uda się wykonać.  

 

- Sekretarz Gminy Pan Andrzej Piotrowski odpowiadając Radnemu Adamowi Malikowi 

poinformował, że po okresie dwóch lat starań Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska  

w Rzeszowie wydała Polskiemu Związkowi Łowieckiemu w Krośnie  pozytywną opinię  na  

budowę strzelnicy w Posadzie Zarszyńskiej. W tej chwili wykonywany jest projekt budowlany, 

projekt planu zagospodarowania przestrzennego, opracowywana jest decyzja środowiskowa. 

Niemniej  są  nadal jednak  przeszkody, bowiem  Stowarzyszenie na Rzecz Istot Różnych chce 

wejść w postępowanie administracyjne w charakterze przewidzianym przepisami stosowanej w  tej  
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dziedzinie ustawy. 

Ponadto Sekretarz Gminy poinformował, że będąc uczestnikiem konferencji w Generalnej Dyrekcji 

Ochrony Środowiska w Warszawie udało mu się poruszyć sprawę zezwolenia na  odstrzał wilka na  

terenie Gminy Zarszyn.. 

 

-  Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odpowiedział Radnemu Burczykowi w sprawie odbudowy drogi 

gminnej w Nowosielcach, zauważając że „ nie ma asfaltu jest źle, jest asfalt też jest źle”.Następnie 

poinformował, że  projekt tej budowy opracował uprawniony projektant , inspektor nadzoru 

uczestniczył przy pracach, na wykonane roboty udzielona jest gwarancja i uważa ,że droga została 

wykonana dobrze i uprawnieni fachowcy podpisali odbiór zadania.  Trwałość tej drogi na pewno też 

zależeć będzie od tego w jaki sposób będzie  użytkowana. Na zakończenie  poprosił o trochę 

zrozumienia, zaufania do bezpośrednich wykonawców inwestycji. 

- Radnej Alfredzie Gierad Wójt odpowiedział, że odznaczenia za zasługi otrzymało czterech 

sołtysów :  p. Henryk Jakiel i p. Tadeusz Żuchowski - Złote Krzyże Zasługi , natomiast Brązowe 

Krzyże Zasługi otrzymali : p.Stokłosa Jan i p.Franciszek Gajewski. 

- W sprawie realizacji inwestycji gminnych Wójt odpowiedział,że w Jego odczuciu dopóki będą 

nadal obowiązywać przetargi publiczne i będzie wygrywał najtańszy wykonawca ,zawsze 

niedociągnięcia będą, ale jest okres gwarancji i niedoróbki będą poprawiane. Wójt dodał także, iż 

nie widzi  żadnego problemu, aby członkiem komisji do odbioru zadania inwestycyjnego był Radny 

Rady Gminy.  

 

-Radny Stanisław Burczyk zaznaczył, iż Wójt źle go zrozumiał, gdyż nie kwestionował, że droga 

asfaltowa  jest zła lecz powiedział,że wykonawca nie wykonał tej drogi jak należy, gdyż nie na całej 

jej długości położył podbudowę z tłucznia. 

 

- Wójt Gminy jeszcze raz podkreślił,że wykonawca  zadanie to wykonał zgodnie z opracowanym  

projektem budowlanym , gdzie być może projektant  uznał, że na określonych odcinkach 

dodatkowej podbudowy nie trzeba.  Następnie dodał,że „inspektor nadzoru to zadanie odebrał, a 

jeżeli Radny uważa , że  wystąpiły nieprawidłowości to powinien zgłosić je do zbadania przez 

odpowiednie organy. 

 

- Radnemu Mindurowi Wójt odpowiedział, że nie ma nowego planu remontu dróg lecz  

w sprawozdaniu poinformował o wykonanych już małych remontach dróg w Pielni Jaćmierzu  

i Zarszynie.  

 

- Radnego  Adama Malika Wójt poinformował, że konferencja nt. „NATURA 2000”dotyczyła tych 

gmin,  które są w  obszarze NATURA 2000. W skali kraju występuje  kilka gmin gdzie obszar ten 

sięga 100% powierzchni. Tam realizowane są zadania głównie  poprzez budowę tras turystycznych , 

ścieżek rowerowych i innego tego typu atrakcji turystycznych.  Ponadto Wójt dodał,że będzie 

przeprowadzona weryfikacja obszarów NATURA 2000 i być może działka na której wybudowany 

jest kościół w Nowosielcach nie będzie objęta tym obszarem. 

 

Rada Gminy powyższe sprawozdanie przyjęła.  

 

Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2012 – 2022. 

 

W imieniu Wójta głos zabrała Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek, która poinformowała,że 

główna zmiana w WPF spowodowana jest otrzymaniem Aneksu do umowy na realizację projektu 

PSeAP- Podkarpacki System e-Administracji. Poprzez aktualizację harmonogramu rzeczowo-

finansowego zmienia się realizacja tego przedsięwzięcia na lata 2012-2013 i ulega zmianie wartość 
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 realizowanego projektu. Ponadto zmiana ta spowodowana jest wprowadzonymi w październiku 

i listopadzie br. zarządzeniami Wójta i podjętą uchwałą w sprawie zmian  w uchwale budżetowej na 

2012 r.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że powyższy projekt uchwały analizowany był na posiedzeniu Komisji w dniu 18 grudnia 

br.  i został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2012 – 2022. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Ad. 7. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2012 r.  

 

Z upoważnienia Wójta głos zabrała Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek, która przedstawiła  

autopoprawkę Wójta polegającą na przesunięciu kwoty 17 500,00 zł z wydatków bieżących na 

majątkowe z przeznaczeniem  na zakup programów komputerowych. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że powyższy projekt był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu 18 grudnia br. 

i został pozytywnie zaopiniowany. Niemniej jednak na posiedzeniu Komisji pojawiła się prośba, 

aby Referat Inwestycji przygotował ranking zgłaszanych przez mieszkańców gminy potrzeb  

w zakresie budowy niedokończonych bądź nowych  odcinków sieci kanalizacyjnej i wodociągowej 

np. do nowo budowanych budynków  lub do tych, gdzie wcześniej takich możliwości technicznych 

nie było. 

 

Innych  głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie  zmiany w uchwale budżetowej na 2012 r. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 8. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Gminy Miasta Sanoka. 

 

Z upoważnienia Wójta  Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek wyjaśniła, iż w związku  

z uczęszczaniem w okresie od 1 stycznia 2013 r. do 31 sierpnia 2013 r. czwórki dzieci 

zamieszkałych na terenie Gminy Zarszyn  do samorządowych przedszkoli w Sanoku istnieje 

konieczność podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w kwocie 20, 400 zł na 

sfinansowanie wydatków z tego tytułu.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że powyższy projekt uchwały analizowany był na posiedzeniu Komisji w dniu 18 grudnia 

br.  i został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  
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- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Gminy Brzozów. 

Z upoważnienia Wójta  Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek wyjaśniła, iż w związku  

z uczęszczaniem w okresie od 1 stycznia 2013 r do 31 sierpnia 2013 r. - jednego  dziecka 

zamieszkałego na terenie Gminy Zarszyn  do Samorządowego Przedszkola w Brzozowie  istnieje 

konieczność podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w kwocie 4 600 zł na 

sfinansowanie wydatków z tego tytułu.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że powyższy projekt uchwały analizowany był na posiedzeniu Komisji w dniu 18 grudnia 

br.  i został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Brzozów. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie  uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  w 2013 r. 

 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż prowadzenie działań związanych  

z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz integrację  społeczną osób 

uzależnionych od alkoholu należy do zadań własnych gminy. Przyjęcie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2013 niezbędne jest dla realizacji 

określonych w nim celów wychodzących naprzeciw istotnym problemom społeczności lokalnej  

w obszarze profilaktyki uzależnień. Podstawowym celem Programu jest zapobieganie powstawaniu 

nowych problemów, ograniczanie szkód zdrowotnych i społecznych osób uzależnionych, 

propagowanie zdrowego stylu życia bez używek, promowanie postaw ważnych dla profilaktyki  

i rozwiązywania problemów uzależnień. Rozmiar występujących problemów alkoholowych stanowi 

poważne zagrożenie dla społeczno-ekonomicznego funkcjonowania mieszkańców naszej Gminy.   

W tym celu konieczne jest wdrażanie nowoczesnych programów profilaktycznych  i propagowanie 

zdrowego stylu życia. 

 

-Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec zaznaczył, iż powyższy 

projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu 14 grudnia 2012 r. i  został  

pozytywnie zaopiniowany. Na plan wydatków związanych z realizacją zadań w Gminnym 

Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych przyjęto kwotę 85 tys zł. 

Analizując poszczególne zadania w tym „Programie” członkowie Komisji  nie wnieśli do niego 

żadnych poprawek. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie  uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  w 2013 r. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało  

15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 11. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Zarszyn w 2013 r. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż ustawa o przeciwdziałaniu narkomanii 

określa, że prowadzenie działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów 

związanych z narkomanią należy do zadań władnych gminy. Uszczegółowiony zakres realizacji 

zadań wynikających  z ustawy określany jest w corocznie  uchwalanym gminnym programie 

przeciwdziałania narkomanii. Program Przeciwdziałania Narkomanii na 2013 r. stanowi 

kontynuację działań realizowanych w poprzednich latach oraz jest elementem”Strategii 

rozwiązywania problemów społecznych dla Gminy Zarszyn na lata 2007-2015”. 

Działania wynikające z „Programu” tworzą system wszechstronnej pomocy dla różnych grup   

odbiorców na różnych etapach zagrożenia problemami narkomanii, obejmują  one  dzieci  

i młodzież, osoby uzależnione i ich rodziny. W związku w powyższym proponuje się uchwalenie 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2013 r. w brzmieniu stanowiącym załącznik 

do projektu niniejszej uchwały.  

 

-Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec zaznaczył, iż powyższy 

projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu 14 grudnia 2012 r. i  został  

pozytywnie zaopiniowany. Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii finansowany jest  

z dochodów uzyskanych z  opłat za wydane zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych  

w kwocie 15 tys zł. Radni nie wnieśli poprawek do planowanych do realizacji zadań w ramach tego 

„Programu”. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie  uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy 

Zarszyn  w 2013 r. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12. W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia 

rocznego programu współpracy Gminy Zarszyn z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami w 2013 r. 

 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż  Ustawa z dnia 24 kwietnia 2003 r. 

 o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  w art. 5a ust. 1 nakłada na organ jednostki 

samorządu terytorialnego obowiązek uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami  prowadzącymi działalność pożytku publicznego. Program 

współpracy na 2013 r. obejmuje wybrane najważniejsze sfery zadań publicznych, a także rodzaje 

zadań w ich obszarze, które Gmina Zarszyn zamierza realizować wspólnie z organizacjami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego oraz określa zasady i formy tej współpracy. 

Uchwała oznacza również realizację zasad partnerstwa i jawności  w zakresie wykonywania zadań 

publicznych. Priorytetem władz Gminy Zarszyn jest służenie mieszkańcom w ramach posiadanych 

zasobów i kompetencji, w sposób jak najbardziej skuteczny. Prowadzenie aktywnej polityki  

w zakresie współpracy z organizacjami jest jednym z elementów efektywnego zarządzania gminą. 

Program stanowi dokument prezentujący politykę samorządu  lokalnego wobec organizacji 

pozarządowych i stanowi element racjonalizacji zadań publicznych podejmowanych wspólnie  

z tymi organizacjami. 

 

- Z upoważnienia Wójta - Kierownik Referatu Kultury i Sportu i Promocji Gminy Pani Bogumiła 

Bętkowska wskazała na  autopoprawki  Wójta, które omówiła również na posiedzeniu Komisji 

Polityki Społecznej.  
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Autopoprawka dotyczyła : 

- Rozdziału VI -Wysokość środków przeznaczonych na realizację programu – w sferze I: kwotę  

25 000 zł zastąpić kwotą 22 500 zł; 

- Rozdziału VI- Wysokość środków przeznaczonych na realizację programu - w  sferze III – jeżeli 

Radni uchwalą  budżet na 2013 r – kwota 25 000 zł zostanie zastąpiona kwotą 45 000 zł; 

- Rozdziału VII Sposób i ocena realizacji programu – w pkt. 3 lit. e) wpisać : opracowanie 

sprawozdania z realizacji programu współpracy, który zostanie przedstawiony Radzie Gminy nie 

później niż do 30 kwietnia 2014 r.  

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec zaznaczył, iż powyższy 

projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu 14 grudnia 2012 r. i  został  

pozytywnie zaopiniowany wraz z wskazanymi autopoprawkami Wójta.   

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie  uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Zarszyn z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2013 r. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ogłosił 15 minutową przerwę.  

 

Ad. 13. Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  otworzył 

dyskusję na projektem uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Zarszyn. 

 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż Regulamin utrzymania czystości  

i porządku w gminach stanowi wykonanie ustawowego upoważnienia, wynikającego z art. 4 ustawy 

z dnia 13 września 1996 roku o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz. U. z 2012 r. poz. 

391) zobowiązującego organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego do określenia: 

1. wymagań w zakresie utrzymania czystości i porządku na terenie nieruchomości, 

2. rodzaju i minimalnej pojemności pojemników przeznaczonych do zbierania odpadów 

komunalnych na terenie nieruchomości oraz na drogach publicznych, warunków rozmieszczania 

tych pojemników i ich utrzymania w odpowiednim stanie sanitarnym, porządkowym i technicznym, 

3. częstotliwości i sposobu pozbawiania się odpadów komunalnych i nieczystości ciekłych                

z terenu nieruchomości oraz z terenów przeznaczonych do użytku publicznego, 

4. innych wymagań wynikających z wojewódzkiego planu gospodarki odpadami, 

5. obowiązków osób utrzymujących zwierzęta domowe, mających na celu ochronę przed 

zagrożeniem lub uciążliwością dla ludzi oraz przed zanieczyszczeniem terenów przeznaczonych do 

wspólnego użytku, 

6. wymagań utrzymania zwierząt gospodarskich na terenach wyłączonych z produkcji rolniczej,  

w tym także zakazu ich utrzymania na określonych obszarach lub w poszczególnych 

nieruchomościach, 

7. wyznaczenia obszarów podlegających obowiązkowej deratyzacji i terminów jej  

przeprowadzenia.  

Zgodnie z art. 4 ust. 3 ww. Ustawy Rada Gminy  winna dostosować Regulamin do wojewódzkiego 

planu gospodarki odpadami - WPGO. Plan gospodarki odpadami dla województwa podkarpackiego  

został uchwalony  przez Sejmik Województwa Podkarpackiego  Uchwałą Nr XXIV/409/12 z dnia 

27 sierpnia 2012 r. Zapisy wnioskowanego do uchwalenia  Regulaminu są zgodne z zapisami Planu 

gospodarki odpadami dla województwa podkarpackiego. 

Regulamin jest aktem prawa miejscowego. 
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- Z upoważnienia Wójta głos zabrał Zastępca Wójta Pan Zbigniew Dec, który poinformował  

o n/w. autopoprawkach  Wójta, które były również omawiane na posiedzeniach Komisji: 

- w Rozdziale 2 - Wymagania w zakresie utrzymania czystości i porządku na terenie nieruchomości 

w § 3.ust.. 1 wykreślić pkt. 2 i 3; 

- w  Rozdziale  2  - wykreślić - § 6;  

- w Rozdziale 6 – Inne wymagania wynikające z wojewódzkiego planu gospodarki odpadami  

w § 16 wykreślić ust. 3.  

  

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska Pan Jerzy Stączek 

oznajmił, że na posiedzeniu Komisji w dniu 13 grudnia 2012 r. członkowie Komisji odrzucili ten 

projekt uchwały jak i pozostałe, ponieważ nie zgadzali się z wysokością stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w kwocie 7,24 zł , która  w perspektywie dalszego okresu 

czasu będzie na pewno wyższa. Analizując kalkulację  stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi założono, iż współczynnik ściągalności wynosić będzie ok. 90 % . Przewodniczący 

Komisji poddał pod wątpliwość, co będzie jak mieszkańcy nie będą płacić za te odpady i czy te 

koszty  nie przełożą się na tych co rzetelnie te opłatę wnoszą. W Gminie Zarszyn jest dobrze 

funkcjonujący  system gospodarki odpadami , po co go zmieniać i nakładać na mieszkańców gminy 

dodatkowe koszty, które wzrosną wraz z podejmowanymi działaniami związanymi  

z gospodarowaniem odpadami. Następnie odczytał kalkulację stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. W dalszej wypowiedzi Przewodniczący Komisji zauważył, iż  

w  przypadku nie podjęcia  „tych śmieciowych uchwał” przez Radę Gminy  one  i tak  zostaną  

wprowadzone w życie  przez Wojewodę Podkarpackiego. Na zakończenie zwrócił się do Radnych  

o ponowne zastanowienie się  przed głosowaniem nad tymi uchwałami.  

 

- Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Zarszyn. 

Uchwała podjęta została  większością głosów. Za jej podjęciem głosowało - 14 Radnych,  

przeciw -0, 1 - Radny wstrzymał się od głosu. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 14. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem z którego wynika, iż Ustawa z dnia  

13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach ( Dz. U. z 2012 r,  poz. 391  

z późn. zm.)  zobowiązała radę  gminy do podjęcia uchwały w zakresie metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi odbieranymi od właścicieli nieruchomości zamieszkałych, 

stawki takiej opłaty oraz stawki opłaty za pojemniki o określonej pojemności. W przypadku, jeżeli 

odpady komunalne są zbierane w sposób selektywny, stawki powinny być niższe.  

Z mocy prawa gminy zostały zobowiązane do zorganizowania odbierania odpadów komunalnych                   

z nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, natomiast nieruchomości niezamieszkałe 

mogą pozostać poza systemem  i takie rozwiązanie na obecnym etapie ma  zastosowanie na terenie 

Gminy Zarszyn. Opłata za gospodarowanie odpadami komunalnymi, zgodnie z treścią art. 6j ww. 

ustawy, stanowi iloczyn stawki opłaty ustalonej uchwałą oraz  liczby mieszkańców 

zamieszkujących daną nieruchomość. 

W wyniku przeprowadzonych analiz oceniono, że metoda ta stanowi powszechny i skuteczny 

sposób zbierania opłat. Metoda ta jest najprostsza do zastosowania z uwagi na dostępność danych 

np.z ewidencji ludności  prowadzonej przez Wójta Gminy oraz wymaga najmniejszych nakładów 

finansowych związanych z wdrożeniem systemu.  

Zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach rada gminy ma obowiązek ustalić  
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niższe stawki, jeżeli odpady są zbierane w sposób selektywny. W projekcie uchwały uwzględniono 

wymogi ustawowe, proponując obniżenie stawek opłaty, jeżeli odpady zbierane są w sposób 

selektywny. Dodatkowo zastosowanie niższych stawek stanowi istotną zachętę dla mieszkańców do 

selektywnego gromadzenia odpadów. 

Rada gminy, określając stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, wzięła pod 

uwagę liczbę mieszkańców zamieszkujących Gminę  Zarszyn, ilość wytworzonych na terenie 

gminy odpadów komunalnych, koszty funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami 

komunalnym  (tj. odbierania, transportu, zbierania, odzysku i unieszkodliwiania odpadów, 

tworzenia  i utrzymania selektywnego zbierania odpadów komunalnych, obsługi administracyjnej 

systemu) w oparciu  o dostępne dane  i wykonane prognozy wymienionych wielkości. Stanowi  

o tym art.6k ust. 2  w powiązaniu z art.6r ust. 2 ww. ustawy. 
 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam  Malik 

oznajmił, że powyższy projekt uchwały był dwukrotnie szeroko omawiany na posiedzeniach 

Komisji w dniach 12 i 18 grudnia 2012 r. W trakcie przeprowadzonych dyskusji członkowie 

Komisji zdecydowali o przyjęciu proponowanej stawki 7,24 zł, która i tak najprawdopodobniej 

ulegnie zmianie po przeprowadzonym  przez gminę przetargu na wywóz odpadów komunalnych. 

Zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach „gmina nie może zarabiać na 

śmieciach”i musi zostać tak skalkulowana, aby zachować ten przepis ustawy.  W trakcie tych  

posiedzeń zastanawiano się nad  ściągalnością  tej opłaty, co może w przyszłości stwarzać pewne 

problemy także i budżetowi gminy. Na zakończenie Przewodniczący Komisji oznajmił, że 

powyższy projekt uchwały zaopiniowany został pozytywnie.  

 

- Radny Krzysztof Bałut w imieniu 4 radnych - tj. swoim, Radnych Jerzego Stączka, Jana 

Orybkiewicza i Andrzeja Mindura, złożył wniosek o zmianę w § 2 ust. 2 wysokości  proponowanej 

opłaty za selektywny odbiór odpadów komunalnych z kwoty 7,24 zł do  kwoty 6.50 zł. Stawka ta 

była proponowana również na posiedzeniach Komisji, gdzie decyzje w tej sprawie nie były 

jednoznaczne i w związku z tym  wniosek  ponownie jest składany. 

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej zaznaczył, że ustawa o utrzymaniu czystości i porządku  

w gminach budzi wiele kontrowersji, chociaż funkcjonuje ponad rok od przyjęcia przez Sejm. Nie 

jest to łatwa ustawa,  nakłada ona na mieszkańców gminy kolejny podatek i  niestety w myśl jej 

przepisów  ma to uczynić Rada Gminy. Następnie Wójt skupił się na tym, iż kwota opłaty może 

ulec zmianie po przeprowadzonym przetargu na wywóz i utylizację odpadów i wówczas trzeba 

będzie podjąć nową uchwałę. Obecnie uchwała oparta jest o wstępną kalkulację. W Gminie 

założono 90% ściągalność tych opłat, przyjętą na podstawie płaconych podatków. Zgodnie z ustawą 

opłaty i koszty   powinny się bilansować, gdyż na realizację  tego typu zadania z budżetu gminy nie 

wolno przyznawać dotacji. Następnie Wójt  zaapelował o  podjęcie tej uchwały, a następnie 

oczekiwanie na dalszy rozwój sytuacji w zakresie gospodarowania odpadami, gdyż do zmienionej 

ustawy proponowane są jeszcze dalsze  poprawki. Poinformował,że przed  1 lipca 2013 r. będzie 

musiała zostać  przeprowadzona wśród mieszkańców gminy kampania informacyjna.  

 

- Radna Alfreda Gierad zaznaczyła, że w Gminie Dydnia uchwalono  kwotę 6.50 zł ,a w naszej  

gminie proponowana jest stawka 7.24 zł, co w konsekwencji  powodować będzie dalsze ubożenie 

rodzin w gminie. 

 

- Radny Andrzej Mindur również zaproponował , aby na obecnym etapie  przyjąć  kwotę   

w wysokości  6.50 zł, a później po ogłoszeniu przetargu i tak  ta uchwała będzie ponownie 

podejmowana. Na tę  chwilę nie wiadomo jeszcze  jaka będzie rzeczywista wielkość  oddawanych 

odpadów , która może  mieć istotny wpływ na wysokość opłaty, która może być wyższa lub  niższa. 
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- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej jeszcze raz podkreślił, że dopiero po przetargu wartość 

kalkulacyjna opłaty tej ceny będzie bardziej zbliżona do realnych kosztów. Zapytał, co będzie jeżeli 

po przetargu kwota wyniesie np. 9 zł, którą będzie  łatwiej podnieść z kwoty 7.24  zł niż  

z 6.50 zł od osoby. Następnie Wójt zaznaczył, iż  uczestnicząc w różnego rodzaju konferencjach  

informowany był o kwotach rzędu 8-11 zł jako minimalna opłacalna granica wywozu odpadów.. 

Każdy mieszkaniec zobowiązany jest do płacenia za wywóz odpadów, nie wolno ich dotować  

z budżetu gminy  i to może być dużym problemem. Wójt dodał także,  iż źle się stało, że ok. 10 lat 

temu nie zgodzono się na jego propozycję budowy na terenie gminy  zakładu utylizacji odpadów 

komunalnych, którego funkcjonowanie w obecnych realiach zapewne wpłynęłoby na możliwość 

uchwalenia niższej opłaty.  

 

- Radny Jerzy Stączek  zaznaczył,że składając wniosek o obniżenie  opłaty do 6.50 zł od osoby 

sugerowano taką  kwotę dla firmy , która będzie te odpady odbierać.   

 

- Wójt odpowiedział, że na tą chwilę nie wiadomo , ile firm zgłosi się do przetargu i  nie zawsze 

stawka na osobę decyduje o przystąpieniu do niego. Może wstępnie potrzeba przeprowadzenia 

kilku takich przetargów, są to złożone sprawy,  a uchwałę o zmianie wysokości opłaty  można 

podjąć w każdej chwili w ciągu roku. 

 

- Radny Janusz Dębski zaznaczył, że od 10 lat w gminie jest realizowany dobrze funkcjonujący 

system  gospodarki odpadami. Wprawdzie jest on po części dotowany z budżetu, ale wpływy 

należności od mieszkańców są prawidłowo realizowane, „obecnie ustawa ta chce ten system 

ulepszyć”. Jaka będzie wysokość tej opłaty po przetargu nie wiadomo, można się w tej sprawie 

spierać i debatować , ale czy to ma dziś  istotny  wpływ  na jej wysokość. Mieszkańcom gminy żyje 

się coraz ciężej, coraz więcej jest różnego rodzaju opłat i innego wyjścia na tę chwile nie ma,  

w myśl przepisów ustawy trzeba tę uchwałę podjąć. Radny Dębski wnioskował o 5 minutową 

przerwę.  

 

Poddany pod głosowanie przez Przewodniczącego Rady Gminy Pana Janusza Koniecznego 

formalny wniosek o przerwę nie został przyjęty i uzyskał  – 6 głosów  „za” , 9 „przeciw”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że dyskusja sprowadza się do tej hipotetycznej stawki, 

która wywołuje emocje, a  przyjęty obecnie  próg ściągalności może w każdej chwili ulec zmianie.  

 

W dalszej części posiedzenia głos zabrał Wójt Gminy, który jeszcze raz podkreślił  że obecna 

kalkulacja i przyjęta stawka 7.24 zł od osoby nie jest „wzięta z sufitu”. W tym zakresie była 

przeprowadzona pewna analiza, a właściwą opłatę za wywóz odpadów  urealni dopiero 

przeprowadzony przetarg, który tę kwotę skoryguje. 

 

- Radny Stanisław Burczyk zauważył, iż Radni spierają się o stawkę opłaty w wysokości 0.74 zł,  

a  obniżenie jej   spowoduje zmiany w projekcie budżetu na 2013 r. , Rada ma  dziś przyjmować. 

Fakt ,że  ludziom finansowo żyje  się coraz trudniej,bo musimy płacić za wszelkiego rodzaju 

udogodnienia ,a  poniekąd sami chcemy, ażeby żyło się nam coraz lepiej, budując  infrastrukturę na 

terenie gminy. Niemniej jednak , na obecną chwilę proponuje utrzymać stawkę proponowaną  przez 

Wójta  w kwocie 7,24 zł od osoby,  gdyż dopiero procedura przetargowa pozwoli ustalić  tę 

właściwą kwotę. 

 

- Radny Adam Malik poparł wniosek Radnego Burczyka i zwrócił uwagę na to,  iż nie jest 

wiadomym ,czy nie wzrośnie  ilość oddawanych śmieci, nie wiadomo też jak ułoży się przetarg,  

jaka będzie ściągalność tej opłaty  i na obecną chwilę również proponuje  pozostawić kwotę  

w wysokości  7,24 zł. Zgłosił formalny wniosek o zamknięcie dyskusji.  
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Za  wnioskiem  o zamknięcie dyskusji głosowało 15 Radnych.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie w pierwszej 

kolejności wniosek czterech radnych zmierzający do obniżenia stawki opłaty za wywóz odpadów 

komunalnych w wysokości 7.24 zł od osoby do kwoty  6.50 zł.  

 

„Za” przyjęciem tej poprawki głosowało 5-Radnych. 9 - „przeciw”, 1- Radny wstrzymał się od 

głosu. Zatem poprawka ta nie została przyjęta.  

 

W związku z tym Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie 

projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. Uchwała podjęta została większością głosów.  

„Za” jej podjęciem  głosowało 10 radnych, 5 „przeciw”. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 15. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie terminu, 

częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez 

właścicieli nieruchomości  na terenie gminy Zarszyn. 

 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż stosownie do art. 6l znowelizowanej 

ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz. U. z 2012 r. 

poz. 391 z póź. zm.) Rada Gminy zobowiązana jest do określenia w drodze uchwały terminu, 

częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, biorąc pod 

uwagę warunki miejscowe. 

Uchwała przewiduje, że opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi będą uiszczane 

miesięcznie do 10-go każdego miesiąca za miesiąc poprzedni. . Taki tryb uiszczania opłat został 

przyjęty z uwzględnieniem możliwości finansowych mieszkańców gminy oraz w celu zapewnienia 

płynności budżetu gminy Zarszyn. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali powyższy projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji wyraził nadzieję,że w tej sprawie będzie szeroko przeprowadzona  

kampania informacyjna wśród mieszkańców gminy, informująca mieszkańców w jaki sposób te 

opłaty będą wnoszone. 

 

- Radny Jan Orybkiewicz poprosił Wójta o poparcie wniosku wsi Pielnia o utworzenie w tej 

miejscowości punktu obsługi klienta Podkarpackiego Banku Spółdzielczego w celu umożliwienia  

mieszkańcom tej miejscowości dokonywania bieżących opłat.  

 

- Wójt Gminy odpowiedział,że najprawdopodobniej będzie zmiana  do ustawy  o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach, pozwalająca na ewentualne powołanie  inkasenta  celem 

pobierania opłaty za gospodarowanie odpadami. 

 

- Radny Janusz Dębski zapytał w jaki sposób Urząd Gminy zamierza dotrzeć do wszystkich 

mieszkańców gminy w zakresie wypełniania deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami oraz w jaki sposób  planowane jest przeprowadzenie kampanii informacyjnej na temat  

realizacji  ustawy  o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odpowiedział, że wypełnianie deklaracji nie jest skomplikowane  

i mieszkańcy powinni bez problemu sobie dać z tym  radę. W pierwszym kwartale 2013 r.  będą 

organizowane zebrania wiejskie mające na celu poinformowanie mieszkańców gminy o mających   

wejść w życie z dniem 1 lipca 2013 r.  zmianach w zakresie odbioru odpadów komunalnych  
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w świetle znowelizowanych ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach i podjętych 

uchwał Rady Gminy w tym zakresie.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi przez właścicieli nieruchomości  na terenie gminy Zarszyn.  Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 Radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 16. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty  za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych, położonych na terenie 

Gminy Zarszyn. 

 

- Radni otrzymali projekt uchwały  wraz z uzasadnieniem ,iż w  celu wypełnienia obowiązku, 

wynikającego z art. 6n ust. 1 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach  (Dz. U. z 11 

kwietnia 2012 r. poz. 391 z póź.zm), przygotowany został projekt uchwały w sprawie wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez 

właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy. 

Deklaracja została opracowana w oparciu o szczegółowe zasady funkcjonowania wdrażanego 

systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. Zawiera objaśnienia dotyczące sposobu jej 

wypełniania oraz pouczenie, że stanowi ona podstawę do wystawienia tytułu wykonawczego. 

Projekt uchwały zawiera również informację o terminie złożenia pierwszej deklaracji oraz o 

sytuacjach, kiedy należy złożyć kolejne deklaracje. 

Opracowanie wzoru składanej deklaracji jest konieczne ze względu na zapewnienie prawidłowego 

obliczania wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, dlatego też podjęcie 

niniejszej uchwały jest uzasadnione.  Przedkładany wzór deklaracji zawiera ustawowo określone 

elementy deklaracji. Ponadto zawiera pouczenie o konieczności i terminie składania nowej 

deklaracji w sprawie przedmiotowej opłaty, w przypadku zmiany danych będących podstawą 

ustalenia wysokości należnej opłaty. Sposób wyliczenia opłaty zamieszczony we wzorze deklaracji 

jest zgodny  

z metodą określoną w uchwale Rady Gminy Zarszyn. 

Uchwała ta stanowi akt prawa miejscowego. 

  

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali powyższy projekt uchwały. Zapytał także 

czy każda zmiana opłaty czy chociażby zmiana liczby mieszkańców w danym gospodarstwie 

domowym spowoduje każdorazowo zmianę  składanej deklaracji.  

 

- Wójt odpowiedział, że w Urzędzie Gminy będzie  dokonywana weryfikacja wszystkich składnych 

deklaracji w powyższej sprawie, natomiast każdorazowa zmiana danych podanych w deklaracji 

zobowiązuje właściciela nieruchomości do złożenia nowej deklaracji.  

 

- Radny Piotr Tutak zaznaczył  iż zgodnie z zapisem projektu uchwały w § 4,  przy  deklarowaniu 

liczby osób zamieszkujących nieruchomość  organ przyjmujący tę deklarację może zażądać 

okazania określonego pkt. 3 zapisu, tj. oświadczenia o przebywaniu członka rodziny poza 

granicami kraju. Następnie Radny zasugerował,aby tego typu oświadczenie zostało również 

przedłożone Kierownikowi GOPS w Zarszynie celem weryfikacji  dokumentów o przyznawaniu 

świadczenia z pomocy społecznej.  

 



Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 
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- Przewodniczący Rady Gminy Pan  Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty  za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych, położonych na terenie 

Gminy Zarszyn. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad.17. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie szczegółowego 

sposobu  

i zakresu świadczenia usług  w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości zamieszkałych i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

- Radni otrzymali projekt uchwały warz z uzasadnieniem ,iż zgodnie z delegacją ustawową do 

wyłącznej kompetencji rad gmin należy określenie w drodze uchwały, szczegółowego sposobu  

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, w szczególności ilości odpadów 

komunalnych odbieranych od właściciela nieruchomości, częstotliwości odbierania odpadów 

komunalnych od właściciela nieruchomości. 

Uchwała ta stanowi akt prawa miejscowego. 

 

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska Pan Jerzy Stączek 

oznajmił, że opinia Komisji do omawianego projektu uchwały jest negatywna.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan  Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych i zagospodarowania tych odpadów,  

w zamian za uiszczoną przez właściciela opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Ad. 18. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie ustalenia dopłat dla gospodarstw domowych za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 

 i zbiorowe odprowadzanie  ścieków.  

 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż plan przychodów i wydatków 

zakładów budżetowych- Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie- w zakresie dostarczania 

wody i oczyszczania ścieków zakłada wpływy z usług w wysokości 1 169 997 zł. Jest to 

niewystarczająca kwota na pokrycie kosztów prowadzenia tej działalności. W związku  

z powyższym Kierownik ZGK wnioskuje o  przyznanie dopłat w kwotach :  

-  61 300  zł netto do   60 000 (m³) dostarczanej wody, 

- 166 881 zł netto do 135 000(m³) oczyszczonych ścieków.  

 

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska Pan Jerzy Stączek 

oznajmił, że na posiedzeniu w dniu 13 grudnia br. członkowie Komisji pozytywie zaopiniowali w/w 

projekt uchwały.  

 

-Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa  i Gospodarki Komunalnej  Pan Adam Malik 



poinformował o tym, iż członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 18 grudnia br. również 
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 pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały. W związku z tym, że na sieci 

wodociągowej nadal występują ubytki  wody zapytał o plany związane z przeprowadzeniem 

remontu sieci przesyłowej wodociągu na trasie  Sieniawa- Besko. 

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odpowiedział, że na sam projekt remontu tej sieci wodociągowej  

z budżetu gminy Zarszyn należałoby wydatkować kwotę co najmniej 80 tys. zł, a na jego odbudowę 

ponieść dalsze koszty. W tej chwili w budżecie gminy nie ma wolnych środków na ten cel, niemniej 

jednak  remont ten kiedyś musi zostać przeprowadzony. Wójt dodał także, iż występuje coraz 

poważniejszy problem z brakiem wody pitnej  i w najbliższej perspektywie gminy będą  zmuszone 

do opracowania i wdrożenia do realizacji programu  budowy awaryjnych studni głębinowych.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan  Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie   ustalenia dopłat dla gospodarstw domowych za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 

i zbiorowe odprowadzanie  ścieków. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział 

brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

 Ad. 19. W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2013-2022. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, że projekt Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2013 – 2022  został opracowany na podstawie  

Zarządzenia Nr 288 Wójta Gminy Zarszyn z dnia 14 listopada 2012 r. i  niezwłocznie został 

przesłany Radnym i Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Rzeszowie Oddział Zamiejscowy  

w Krośnie celem wypracowania opinii.  

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odczytał Uchwałę Nr IX/21/2012 z dnia 7 grudnia 2012 r. składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie pozytywnej  opinii do 

przedłożonego projektu uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2013-

2022. W wyniku analizy projektu wieloletniej prognozy finansowej Skład Orzekający stwierdził,że 

dług jednostki w 2013 r. wynosi 12 619 190,56 zł – tj. 47,09 % zaplanowanych na ten rok 

dochodów budżetu.  Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej  Pan Adama Malik 

oznajmił, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt Wieloletniej Prognozy  

Finansowej na lata 2013-2022,  która zapewne i tak w ciągu roku  będzie  kilkakrotnie zmieniana. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod  głosowanie projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2013-2022. Uchwała ta podjęta 

została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Ad. 20. W dwudziestym punkcie porządku obrad przystąpiono do uchwalenia budżetu Gminy 

Zarszyn na 2013 r.  

 

- Na wstępie  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny powołał się na podjętą Uchwałę  

Rady Gminy Zarszyn Nr XLVIII/323/2010 z dnia 29 września 2010 r. w sprawie trybu prac nad 

projektem uchwały budżetowej i na tej podstawie dokonał analizy kolejnych etapów 

opracowywania projektu budżetu Gminy Zarszyn na 2013 r. Stwierdził jednocześnie, iż wszystkie 
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- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej stwierdził na wstępie , że radni i zaproszeni goście otrzymali 

opracowany projekt budżetu. Następnie zwrócił uwagę na ważniejsze zapisy  projektu uchwały 

przytaczając , iż łączną kwota dochodów budżetu na 2013 r. wynosić będzie 26 798 585,67 zł,  

w tym dochody bieżące w kwocie 23 076 235,67 zł ,dochody majątkowe w kwocie 3 722 350,00 zł. 

Łączna kwota planowanych wydatków budżetu opiewa na  kwotę 24 506 750,34 zł, w tym wydatki 

bieżące 19 611 665,34 zł, na obsługę długu 580 000,00 zł, wydatki na inwestycje i zakupy 

inwestycyjne 4 895 085,00 zł. Różnica pomiędzy dochodami a wydatkami stanowi nadwyżkę 

budżetu w kwocie 2 291 835,33 zł, i zostanie ona  przeznaczona na spłatę kredytów i pożyczek 

zaciągniętych w latach ubiegłych. Zobowiązania z tytułu kredytów i pożyczek na dzień 30 września 

2012 r. wyniosły 12 020 038, 13 zł. Zgodnie z realizacją wielkości zaplanowanych w uchwale 

budżetowej na 2013 r. przewidywany stan zadłużenia na 1 stycznia 2013 r. będzie wynosił  

14 911 025,88 zł. Pomimo tak trudnego budżetu na 2013 r. planowana jest  realizacja 8 inwestycji 

na wartość 9 040 444 zł, przy planowanych wydatkach z budżetu w kwocie 4 895 085 zł.  

Na zakończenie Wójt dodał, iż będzie to trudny budżet roku 2013. Pomimo pewnych trudności 

projekt ten został opracowany i uzyskał pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej.Wójt 

powiedział także, że każda nowa inwestycja generuje  koszty na lata następne, które muszą zostać 

zabezpieczone w budżecie gminy. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do 

protokołu.   

 

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska Pan Jerzy Stączek  

oznajmił,że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 23 grudnia 2012 r. dokonali analizy 

projektu uchwały budżetowej, opiniując ją pozytywnie. W trakcie debaty nad tym projektem nie 

wniesiono żadnych poprawek, niemniej jednak Radni zwrócili uwagę na to,iż zaplanowana kwota 

10 tys zł na remont dróg wewnętrznych jest nie wystarczająca na zaspokojenie potrzeb w tym 

zakresie. 

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec poinformował,że na 

posiedzeniu Komisji w dniu 14 grudnia 2012 r. dokonano analizy projektu uchwały budżetowej na 

2013 r. W trakcie przeprowadzonej dyskusji wnioskowano,  aby wysokość  środków finansowych 

na zadania w zakresie kultury i promocji gminy  utrzymały się co najmniej na poziomie roku  

2012. Zgłoszony w trakcie posiedzenia wniosek przedłożony został Wójtowi, a dotyczył 

przesunięcia  kwoty 20 000 z działu 75023 Urzędy gmin – wynagrodzenia i składki od nich 

naliczane do działu 921 Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego z rodz. 92105 pozostałe 

zadania w zakresie kultury  – dotacje na zadania bieżące. Przesunięcia tego dokonano w obawie  

o brak wystarczających środków finansowych na bieżące i statutowe utrzymanie działalności 

istniejących  zespołów i orkiestr dętych działających  na terenie gminy. Nie wniesiono innych 

propozycji zmian w projekcie uchwały budżetowej na 2013 r. i został on  zaopiniowany 

pozytywnie.  

 

- Z upoważnienia Wójta głos zabrała Skarbnik Gminy Pani  Ryszarda Mikołajek, która przedstawiła  

autopoprawki Wójta wniesione do projektu uchwały budżetowej na 2013 r.: 

- autopoprawka, która  dotyczyła zwiększenia dotacji celowej o kwotę 29 214 zł na realizację 

Projektu „PSeAP – Podkarpacki System e-Administracji Publicznej”. Kwota ta spowodowała 

zmiany w  rozdz. 720 Informatyka w projekcie budżetu zarówno po stronie dochodów  

jak i wydatków w związku z przesunięciem realizacji tego projektu z 2012 na 2013 r; 

- druga autopoprawka dotyczyła wydatków w dziale 851 Ochrona zdrowia – przeciwdziałanie 

alkoholizmowi – dotacje na zadania bieżące – kwotę 25 tys zł pomniejszono o kwotę 2 500 zł. 

 

Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej oznajmił, iż przyjmuje w/w.  wniosek zgłoszony przez Komisję 

Polityki Społecznej i będzie to  kolejna autopoprawka Wójta wniesiona do projektu uchwały 
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- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że członkowie Komisji analizując całościowo projekt uchwały budżetowej na 2013 r. 

zaopiniowali go pozytywnie. Wyrażono także pozytywną opinię w kwestii w/w wniosku Komisji 

Polityki Społecznej. Ponadto Przewodniczący Komisji powiedział,że w projekcie  budżetu na  

2013 r. pojawiają się nowe wydatki na zadaniu  Domy pomocy społecznej w kwocie 80 300 zł,  

a jaka to będzie ostateczna  kwota do końca 2013 r.- na tę chwilę nie wiadomo. Nowa kwota dotacji 

przedmiotowej w wysokości 120 tys zł to dotacja dla Stowarzyszenia Pomocy Rodzinie im. Św. ks. 

Zygmunta Gorazdowskiego na prowadzenie niepublicznego przedszkola  w Nowosielcach. Być 

może podobną  kwotę trzeba też będzie przekazać dla  planowanego do uruchomienia 

niepublicznego przedszkola w Posadzie Zarszyńskiej. Są to zadania, do których trzeba będzie się 

przygotować i automatycznie zmniejszą się środki na inne zadania. W oświacie nie została 

przeprowadzona żadna reforma.Przedkładane przez Wójta projekty uchwał w tej sprawie nie 

zostały przyjęte przez Radę Gminy, dyrektorzy szkół nie wdrożyli w 100 % planowanych 

oszczędności. To będzie znacznie generować koszty z budżetu. Poprosił także Wójta o to, aby być 

może na chwilę zechciał wyhamować realizację większych inwestycji, chociażby z tego powodu ,że 

po przetargu realizację zadań inwestycyjnych wygrywa  najtańszy oferent, w wyniku działalności  

którego z czasem powstają niedoróbki, za które musimy dodatkowo płacić z budżetu gminy.   

Radny zapytał, czy czasem  „ te mostki czy dziury w drodze”, które na co dzień stwarzają problemy 

mieszkańcom,  nie są pilniejsze do wykonania, niż inne zadania. Przewodniczący Komisji zwrócił 

także uwagę na to, iż w rozdz. 75011-Urzędy Wojewódzkie na wydatki związane  

z funkcjonowaniem administracji rządowej otrzymujemy dotację w wysokości ponad 84 tys zł, co 

pokrywa  tylko 45,96 % planowanych wydatków z tym związanych. Zaproponował także, aby na 

terenie gminy zmniejszyć  organizowanie  do 1 lub 2  cyklicznych  imprez kulturalnych , co też 

powinno ograniczyć wydatki w budżecie gminy. Radny zaznaczył, że powyższe poddał wszystkim 

pod rozwagę i że są to zarówno  jego osobiste przemyślenia, jak i wnioski Radnych.  

Na zakończenie raz jeszcze zaapelował o rozważenie możliwości przeprowadzenia reformy  

w oświacie, gdyż rok 2013 będzie trudnym rokiem w realizacji budżetu gminy.  

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odczytał Uchwałę Nr IX/22/2012 z dnia 7 grudnia 2012 r. Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie pozytywnej opinii do 

przedłożonego projektu uchwały budżetowej na 2013 r. 

 

- Radna Maria Węgrzyn zapytała czym kierowano się przy podziale dodatkowych środków na 

działalność kulturalną i Zespół „ISKRA” z miejscowości Długie otrzymał najniższą kwotę dotacji.  

Jest to bowiem zespół,  który sławi gminę w kraju , jak i za granicą. Pomimo kilkakrotnych 

zaproszeń nie skorzystano z  występów z powodu braku środków  na transport.  Ponadto Radna 

dodała, iż  pomimo braku w budżecie większych środków chociażby na remont dróg , dokończenie 

budowy sieci kanalizacyjnej czy wodociągowej, bądź  budowę oświetlenia drogowego w 

miejscowości Długie będzie głosować za przyjęciem tego projektu budżetu- mając cichą nadzieję 

na dodatkowy wzrost dochodów w ciągu budżetowego.  

 

- Radny Adama Malik zapytał, dlaczego zmniejszono o kwotę 2500 zł środki planowane na 

prowadzenie świetlicy środowisko - opiekuńczej w Posadzie Jaćmierskiej. 

 

- Radny Janusz Dębski powiedział,że w przestawionym projekcie uchwały budżetowej na 2013 r. 

„założono wydatki do tzw. przeżycia”. Zabezpieczone są podstawowe środki na działalność  

w działach i rozdziałach poszczególnych  klasyfikacji budżetowych.. W tym projekcie założonych 

zostało do realizacji ok. 25 % środków na wydatki majątkowe. Niemniej jednak nadal brak jest 

środków na remont dróg, na ukończenie budowy sieci kanalizacyjnej i wodociągowej np. do nowo 

wybudowanych budynków na terenie gminy, na renowację elewacji zewnętrznej na budynku Szkoły 
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 „Orlika” przy tej szkole. Następnie Radny zaznaczył, że z każdym rokiem budżet gminy będzie 

coraz trudniejszy do realizacji, niemniej jednak wyraził nadzieję,  że Wójtowi uda się pozyskać 

dodatkowe środki, być może zostanie także  przeprowadzona reorganizacja pewnych struktur. 

Następnie Radny podkreślił, że nie jest najlepszym rozwiązaniem zaniechanie realizacji inwestycji  

chociażby i na krótki okres czasu, gdyż mieszkańcy tego od nas oczekują. Na zakończenie dodał, 

że  będzie głosował za przyjęciem  uchwały budżetowej na 2013 r.  

 

- Radna Alfreda Gierad wyraziła podziękowanie za ujęcie w projekcie budżetu na 2013 r. zadania 

pn. „Rozbudowa Szkoły Podstawowej w Odrzechowej”. Ponadto poprosiła, aby w miarę 

posiadanych wolnych środków w budżecie przeznaczyć je na wykonanie remontu drogi 

wewnętrznej w Instytucie ZZD w Odrzechowej. Nawierzchnia tej drogi jest w bardzo złym stanie 

technicznym i pilnie wymaga  poprawy. 

 

- Kierownik Referatu Kultury Sportu i Promocji Gminy Pani Bogumiła Bętkowska zaznaczyła, 

że zaplanowana w budżecie gminy na 2013 r. kwota 25 tys.  zł  jest kwotą zbyt niską na obecnie 

prowadzoną szeroką działalność kulturalno-artystyczną np. poprzez zespoły, orkiestry, koła 

gospodyń itp. Istnieje nadal oddolna inicjatywa na prowadzenie tego typu działalności. Pani 

Kierownik w tym miejscu wyraziła podziękowania  osobom zaangażowanym  w tę działalność. 

Następnie odpowiedziała, że przy  podziale środków na działalność poszczególnych zespołów  

i orkiestr kierowano się  m.in.  ilością posiadanych instrumentów muzycznych w tych zespołach,  

co z kolei związane jest z ich konserwacją i transportem na poszczególne występy. W wyniku 

przeprowadzonej analizy sprawozdań finansowych z działalności świetlicy w Odrzechowej  

i Posadzie Jaćmierskiej uznano, że działalność świetlicy środowisko – opiekuńczej w Odrzechowej  

jest prowadzona w szerszym zakresie, w związku z tym przeznaczona tam została  większa pula 

środków.  

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odpowiedział, że najprawdopodobniej w najbliższej przyszłości 

nie będzie wolnych środków na budowę oświetlenia drogowego w Długiem czy Odrzechowej.  

W związku z tym nie ma też obecnie potrzeby opracowywania projektów budowlanych na te 

zadania. Istnieje bowiem  ryzyko, że jeżeli w ciągu dwóch lat  inwestycja nie zostanie rozpoczęta  

pozwolenie na budowę  utraci ważność. Następnie Wójt powiedział, że wzrastają koszty związane  

z konserwacją oświetlenia drogowego, a także to, iż wnioskuje o realizację  tylko tych  tych zadań, 

na które  można pozyskać środki pozabudżetowe. Następnie poinformował, że ponownie zostanie 

złożony wniosek o pozyskanie zewnętrznych środków finansowych na budowę sieci wodociągowej 

w Nowosielach. W  2013 r kończą  się środki pozabudżetowe z Unii Europejskiej i Wójt zaznaczył, 

iż myśli, że ten  dotychczasowy  okres stwarzający możliwości pozyskiwania  dodatkowych 

środków na miarę budżetu gminy Zarszyn został bardzo dobrze wykorzystany. 

 

- Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Zarszyn na 2013 r. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu.  

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny złożył podziękowanie Wójtowi, Skarbnikowi 

i pracownikom Referatu za przygotowanie projektu uchwały budżetowej na 2013 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ogłosił 5 minutową  przerwę. 

 

Ad. 21. Po wznowieniu obrad przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie szczegółowych zasad, 

sposobu i trybu umarzania,  odraczania lub  rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych 

mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Zarszyn lub jej jednostkom podległym 
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- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem ,iż na podstawie art. 59 ustawy z dnia  

27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz.U.Nr 157, poz. 1240 ze zm.) organ stanowiący 

jednostki samorządu terytorialnego określa szczegółowe zasady, sposób i tryb umarzania, 

odraczania terminu zapłaty oraz rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny przypadających Gminie, oraz jednostkom podległym ze wskazaniem organu 

uprawnionego do udzielania w/w ulg, wobec osób fizycznych, osób prawnych i jednostek 

organizacyjnych nieposiadających osobowości prawnej, jak również warunki dopuszczalności 

pomocy publicznej w przypadkach, w których udzielona ulga stanowić będzie pomoc publiczna. 

Tryb postępowania we wskazanych przypadkach określa przedstawiona uchwała. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że powyższy projekt uchwały analizowany był na posiedzeniu Komisji w dniu 18 grudnia 

2012 r. i  został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan  Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania,  odraczania lub  rozkładania na raty 

spłaty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Zarszyn 

lub jej jednostkom podległym oraz wskazania organu i osób  do tego uprawnionych.  Uchwała  

podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych ( nieobecny na sali obrad 

Radny Krzysztof Bałut).Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 22. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie podziału Gminy 

Zarszyn na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych 

komisji wyborczych. 

 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem , iż zgodnie z art.14 ust. 1 ustawy z dnia  

5 stycznia 2011 r. Przepisy wprowadzające ustawę- Kodeks wyborczy (Dz.U.Nr 21 poz.113  

z późn.zm.) Rada Gminy  dokona podziału gminy na stałe obwody głosowania oraz ustali ich 

numer, granice oraz siedziby obwodowych komisji wyborczych w terminie 3 miesięcy od dnia 

podziału gminy na okręgi wyborcze. W proponowanym  podziale Gminy Zarszyn na obwody 

głosowania utrzymano zasadę wynikającą z art. 12.§ 3  Kodeksu wyborczego, że o wielkości 

obwodu głosowania decyduje liczba mieszkańców nim objęta. Nie może ona przekroczyć 3000 

mieszkańców zamieszkałych w obwodzie głosowania. 

Relacje między obwodami głosowania , a okręgami wyborczymi przedstawiają się następująco: 

1. Obwód Nr 1 obejmuje okręgi wyborcze od nr 1 do nr 4 ( Sołectwa: Zarszyn i Posada 

      Zarszyńska); 

2. Obwód  Nr 2 obejmuje okręgi wyborcze od nr 5 do nr 6 (Sołectwa:Jaćmierz, Posada Jaćmierska  

   i Jaćmierz Przedmieście); 

3. Obwód Nr 3 obejmuje okręg wyborczy  nr 7 ( Sołectwo : Bażanówka); 

4. Obwód Nr 4 obejmuje okręg wyborczy  nr 8 do nr 9 ( Sołectwa : Długie); 

5. Obwód nr 5 obejmuje okręg wyborczy nr  10 do nr 11( Sołectwo :Nowosielce ), 

6. Obwód nr 6 obejmuje okręg wyborczy nr 12 do nr 13 ( Sołectwo : Pielnia ); 

7. Obwód nr 7 obejmuje okręg wyborczy nr 14 do nr 15( Sołectwa: Odrzechowa i Pastwiska). 

W myśl art. 12 § 2 Kodeksu wyborczego podziału gminy na stałe obwody głosowania dokonuje 

rada gminy, w drodze uchwały, na wniosek wójta, burmistrza, prezydenta. 

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił,że przedmiotowy 

projekt uchwały analizowany był na posiedzeniu Komisji w dniu 14 grudnia 2012 r. Nie wniesiono 
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Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Zarszyn na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Ad. 23.  W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia  uchwały w sprawie zatwierdzenia 

rocznego planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 rok. 

Zgodnie z § 49 ust. 3 i 4 Statutu Gminy Zarszyn do 31 grudnia roku poprzedzającego Komisja 

Rewizyjna przedstawia Radzie Gminy projekt rocznego planu kontroli. 

Projekt powyższej uchwały Radni otrzymali wraz z materiałami na sesję. 

 

- Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Krystyna Trygar odczytała projekt planu pracy Komisji 

Rewizyjnej na 2013 r.  

Nie wniesiono propozycji zmian do projektu planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 r.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie  zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 rok. Uchwała podjęta 

została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Ad. 24. W dwudziestym czwartym punkcie porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały  

w sprawie wyrażenia zgodny na udzielenie zabezpieczenia w formie weksla niezupełnego  

(In blanco). 

 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz uzasadnieniem, iż w związku z przystąpieniem przez 

Gminę Zarszyn do realizacji projektu w ramach Priorytetu VII Bezpieczeństwo transportu i krajowe 

sieci transportowe, Działanie 8.1 Bezpieczeństwo ruchu drogowego Programu Operacyjnego 

Infrastruktura i Środowisko”Budujemy Miasteczka Ruchu Drogowego” Gmina Zarszyn została 

zobowiązana do wystawienia weksla In blanco wraz z deklaracją wekslową na wartość inwestycji, 

tj. 580 000 zł. Wystawienie weksla In blanco zabezpiecza powstanie ewentualnych roszczeń z tytułu 

realizacji projektu tj. wykonanie zadania niezgodnie z wytycznymi zawartymi w umowie, uznanie 

wydatków poniesionych przez Gminę jako wydatki niekwalifikowane itp. Zobowiązanie to jest 

zaciągnięte na okres 5 lat od daty zakończenia projektu i nie wcześniej niż do 31 grudnia 2018 r., 

oraz będzie pokryte z dochodów  Gminy tj. z podatku od nieruchomości, podatku od środków 

transportowych, z udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych oraz udziałów w podatku 

dochodowym od osób prawnych. Podjęcie niniejszej uchwały jest konieczne w celu stworzenia 

możliwości dla przystąpienia do realizacji w/w projektu i podpisania stosownego porozumienia z 

Wojewodą Podkarpackim.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że powyższy projekt uchwały analizowany był na posiedzeniu Komisji w dniu 18 grudnia 

2012 r. i  został pozytywnie zaopiniowany. Jednocześnie zapytał Wójta jaki jest obecnie etap prac  

nad realizacją  zadania pn.”Budowa miasteczka ruchu drogowego w Jaćmierzu”. 

 

- Wójt Gminy odpowiedział, że jest to zadanie realizowane  i w pełni finansowane  przez Wojewodę 

Podkarpackiego. Inwestycja ta przygotowywana jest już od około 2 lat i być może teraz uda się ją 

już  rozpocząć. Termin ukończenia tej inwestycji to  31 grudnia 2013 r. Zadaniem Gminy Zarszyn 



będzie podpisanie umowy z Wojewodą Podkarpackim  na wydzierżawienie w tym celu gruntu  
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w Jaćmierzu, ogłoszenie przetargu na wykonawcę projektu, na wykonawcę realizacji inwestycji, 

 a następnie wykonanie zadania w charakterze inwestora zastępczego.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie zabezpieczenia w formie weksla niezupełnego  

(In blanco). Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 25.  W wolnych wnioskach i zapytania głos zabrali : 

 

- Pan Leon Szałankiewicz Dyrektor Gimnazjum w Zarszynie na wstępie wyjaśnił, iż nie mógł 

uczestniczyć na sesji w dniu 30 października br. Podczas któres dyskutowano w kwestii pisma Rady 

Pedagogicznej Gimnazjum w Zarszynie podpisanego  przez 18 nauczycieli skierowanego do 

Przewodniczącego Rady Gminy z prośbą o zapoznanie Radnych Rady Gminy Zarszyn z polityką 

kadrową prowadzoną  przez Dyrekcję Szkoły Podstawowej w Zarszynie. Następnie w  trakcie 

dalszej wypowiedzi zaznaczył, że do tej pory współpraca Dyrektorów i grona pedagogicznego  

z Gimnazjum i  Szkoły Podstawowej w Zarszynie układała się bardzo dobrze. Niemniej jednak 

ostatnie decyzje Dyrektora w sprawie zatrudniania nauczycieli stażystów w SP w Zarszynie zamiast 

ewentualnego zaoferowania  tych godzin dla uzupełnienia etatu nauczycielom gimnazjum  trochę tę 

wzajemną współpracę odmieniło. Wprawdzie Pani Dyrektor w tym względzie przedstawiła swoje 

racje , które jak zaznaczył Dyrektor Szałankiewicz „szanuje  je, bowiem też nie chciałby, by kiedyś 

ktoś za niego miał  również  w tych kwestiach decydować”, to jednak  „mimo wszystko wspólnie  

z nauczycielami ten żal podziela”. Następnie poinformował o szacowaniu kosztów przy 

zatrudnianiu stażystów w stosunku do uzupełniania etatów  nauczycieli już zatrudnionych. 

Przekazane przez nauczycieli gimnazjum pismo miało na  celu dać sygnał w kierunku jak 

prowadzona jest  polityka oświatowa , ażeby radni usłyszeli również, że większość nauczycieli uczy 

na niepełnych etatach , że coraz mniej zarabiają i prosił wszystkich, aby przy tego typu 

podejmowanych działaniach również uwzględniać czynnik ludzki. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał wyjaśniającą odpowiedź Wójta 

skierowaną do Dyrektora Gimnazjum w Zarszynie i do wiadomości Dyrektora Szkoły Podstawowej 

w Zarszynie oraz Rady Gminy w sprawie prowadzenia polityki kadrowej przez Dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Zarszynie.  

 

- Pani Stanisława Rabicka mieszkanka Odrzechowej, która  skorzystała z jawności sesji 

uczestnicząc w jej obradach odczytała stanowisko, w którym wskazała na problemy syna Piotra 

Rabickiego  związane z wydzierżawianiem gruntu należącego do mienia komunalnego Gminy  

w miejscowości Odrzechowa. 

 

- Radny Adam Malik zapytał, czy sytuacja związana z zatrudnianiem nauczycieli w SP Zarszyn 

miała by miejsce  w sytuacji utworzenia  Zespołu Szkół w Zarszynie. 

 

- Radny Wojciech Niemiec na wstępie poprosił  Radnych o poparcie wniosku, aby na wiosnę  

2013 r. wykonać areację płyty boiska sportowego w Bażanówce, która z przyczyn obiektywnych 

nie została wykonana. Radny wnioskował także o przeprowadzenie w 2013 r. remontu dróg 

wewnętrznych koło P. Radwańskich i Góreckich w Bażanówce , chociażby nawet poprzez 

wywiezienie klińca, co znacznie ułatwiłoby  mieszkańcom  korzystanie z tych dróg.  

 



- Radny Andrzej Mindur wnioskował o to, aby na terenie istniejących boisk sportowych  
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w Pastwiskach wybudować sanitariaty. Radny zapytał,  także dlaczego tak długo i drogo 

kosztowało  wykonanie  remontu remizy OSP  w Odrzechowej. 

 

- Pan  Henryk Maksymik Sołtys Pastwisk w imieniu własnym  i mieszkańców Pastwisk  zabrał głos 

w następujących sprawach: przypomniał,  że z dniem 1 stycznia 2013 r. Pastwiska stają  się 

miejscowością. W związku z tym przedstawił z czym mieszkańcy wchodzą w ten nowy stan rzeczy. 

Następnie powiedział, że dla właściwego funkcjonowania mieszkańców z tej miejscowości,  

a szczególnie dla młodzieży brakuje  domu kultury. Obecnie budynek ten jest w trakcie remontu,  

ale trwa to zbyt  długo. Odczytał jakie są jeszcze potrzeby w tym zakresie. Wskazał również na 

brak szkoły, straży, drużyny sportowej czy wiat przystankowych. Zaznaczył, iż  mieszkańcy chcą 

mieć odremontowany dom ludowy, aby w ten sposób mieli  możliwość spotykania się,  a także  i to, 

by  

w tym budynku była również zapewniona  baza lokalowa dla  organizowanego Rajdu dwóch 

kardynałów,  który z roku na rok rozwija się coraz intensywniej. Pan Sołtys również w swojej 

wypowiedzi podkreślił fakt,  że to właśnie decyzją Rady ze względów ekonomicznych 

zlikwidowano Szkołę Podstawową w Pastwiskach. Następnie zapytał,  dlaczego to właśnie względy 

ekonomiczne  nie zaważyły również w lutym 2012 r. podczas głosowania nad przeprowadzeniem  

reform oświatowych w innych miejscowościach niż Pastwiska. Sołtys zaznaczył, iż  „zmiana tych  

decyzji nastąpiła podczas przerwy ogłoszonej tuż przed głosowaniem  i wszystko zostało po 

staremu to było zwykłe kolesiostwo , a nie interes ekonomiczny gminy”.Stwierdził,że takich 

głosowań było jeszcze kilka, chociażby przed głosowaniem nad „uchwałami śmieciowymi” też 

została ogłoszona przerwa , gdy były rozbieżne stanowiska radnych. Każdy Radny powinien mieć 

swój głos, a nie  jednolity”. Sołtys stwierdził, że na terenie gminy  jest zbyt duża ilość jednostek 

OSP zlokalizowanych  w niedalekiej odległości od siebie ,  obecnie nie ma już domów pod strzechą  

i zagrożenie powstania  pożaru jest znikome, a ponadto jest straż  zawodowa wyposażona w 

specjalistyczny sprzęt. Zaapelował, aby wszyscy dbali o budżet gminny. Na zakończenie Pan Sołtys 

wyraził nadzieję, iż rok 2013 przyniesie radykalne zmiany dla miejscowości Pastwiska  

i nastąpi zrównanie jakości życia , a  mieszkańcy również otrzymają część tych dóbr jakie obecnie 

otrzymują mieszkańcy innych  miejscowości na działalność w zakresie sportu, straży, oświaty czy  

remontu obiektów komunalnych.  

 

- Pan Janusz Konieczny jako Przewodniczący Rady Gminy  w trosce  o reputację Wysokiej Rady  

odniósł się do części wypowiedzi  Sołtysa  mówiąc, iż posądzanie Radnych „ o kolesiostwo” 

w trakcie  głosowań jest w niczym nie uzasadnione. Ponadto Radni na każdym etapie obrad sesji 

celem porozumienia  bądź uzgodnienia  swoich stanowisk mogą składać formalny wniosek  

o przerwę w obradach, który jest przyjmowany lub odrzucany  w trybie  głosowania.   

 

- Radny Stanisław Burczyk zapytał, czy Szkoła Podstawowa w Nowosielcach ujęta została do  

Programu pozyskania środków finansowych na przeprowadzenie termomodernizacji obiektów 

komunalnych na terenie Gminy Zarszyn; 

 

- Radny Krzysztof Bałut, pomimo braku obecności na sesji  Pani  Prezes MEDICSAN  

w Nowosielcach  zapytał o to, czy w 2013 r. w Przychodni Zdrowia w Zarszynie planowane jest 

poszerzenie zakresu usług medycznych oraz także o to,  czy w 2013 r. będą podejmowane działania 

w kierunku zmiany statusu dróg  wewnętrznych  na gminne. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  odczytał treść pism mieszkańców gminy  , 

które wpłynęły do wiadomości Rady Gminy i wg  kompetencji  przekazane zostaną Wójtowi do ich 

rozpatrzenia,tj. : 

 - pismo w sprawie zabezpieczenia w budżecie gminy na 2013 r. środków finansowych na budowę 



oświetlenia  drogowego i progów  zwalniających przy  ul. Długiej w Zarszynie; 

-  pismo w sprawie zabezpieczenia środków na zakup monitoringu na boisku sportowym  
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w Posadzie Zarszyńskiej; 

- pismo dotyczące wyremontowania drogi nr 653 oraz części drogi nr 671 do nowo wybudowanych 

budynku w miejscowości Długie; 

- pismo dotyczące wykupienia przez Gminę drogi dojazdowej do zabudowań w Zarszynie. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, że Naczelnik Urzędu 

Skarbowego w Sanoku pismem z dnia 29 października br. poinformował Radę Gminy  

o stwierdzonych nieprawidłowościach w wypełnianych oświadczeniach majątkowych. Następnie 

poprosił Radnych o zapoznanie się z nimi, celem wyeliminowania wskazanych błędów  

w kolejnych tego typu składanych oświadczeniach.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny wnioskował o utwardzenie placu 

manewrowego obok  nowo wybudowanego  obiektu  „Orlika” przy Szkole Podstawowej  

i Gimnazjum w Długiem. Stworzenie tego parkingu dla małego autobusu pozwoli na uniknięcie 

przechodzenia młodzieży do szkoły wzdłuż drogi krajowej. 

 

- Radny Janusz Dębski oznajmił, iż do w/w prośby Przewodniczącego Rady  Gminy dołączają się 

wszyscy Radni z miejscowości Długie.  

 

Ad. 26. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili: 

 - Kierownik Referatu Inwestycji Pan Eugeniusz Mazur na zapytanie Radnego Mindura dotyczące  

remontu remizy OSP w Odrzechowej odpowiedział ,że na przeprowadzenie  remontu obejmującego 

zakres  zamontowania  kotła gazowego i przeróbkę instalacji gazowej wymagane były między 

innymi pozwolenia na budowę i warunki zasilania gazu,  dwukrotnie powtarzano   procedurę 

przetargową i te  wszystkie procedury trwały ok. 6 miesięcy. Koszt  tego remontu wyłoniła 

procedura przetargowa.  

Na wybudowanie sanitariatów  przy istniejących boiskach sportowych w Pastwiskach  wymagane 

jest  opracowanie dokumentacji projektowej.  

Następnie Kierownik Mazur poinformował o ilości wykonanych przyłączy do wybudowanych  sieci 

kanalizacyjnych w Bażanówce i Pielni. Wyjaśnił również niektóre sytuacje związane  

z możliwościami  wykonywania  podłączeń  do sieci kanalizacyjnych nowo wybudowanych 

budynków na terenie gminy.  

 

W dalszej kolejności głos zabrał Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej, który stwierdził ,że „w/w  

składane wnioski dotyczą budżetu na 2013 r. który dziś został uchwalony, a  jaki on jest, to wszyscy 

wiedzą”. Realizacja tych wniosków jest na pewno zasadna i trzeba mieć nadzieję ,że w ciągu roku 

uda się do budżetu gminy pozyskać dodatkowe środki, chociażby na remont dróg,  czy inne 

zadania.  

- Radnemu Krzysztofowi Bałutowi Wójt wyjaśnił, że w związku z nieobecnością na sesji Pani 

Prezes MEDICSAN w Nowosielccah  odpowiedź na zadane pytanie -  czy w 2013 r. w Przychodni 

Zdrowia w Zarszynie  zwiększona zostaniem ilość usług medycznych - uzyska na następnej sesji. 

W sprawie przekwalifikowania dróg wewnętrznych na drogi gminne Wójt  wyjaśnił, że procedurę 

kwalifikacji tych dróg przeprowadza  raz w roku Marszałek Województwa na wniosek Wójta . 

 

- Odnosząc się do wypowiedzi Sołtysa Pastwisk Wójt wskazał na dotychczas zrealizowane w tym 

sołectwie zadania inwestycyjne tj. budowę oświetlenia drogowego, budowę  kanalizacji, boiska 

wielofunkcyjnego, na które to zadania poniesione zostały duże nakłady finansowe. Zauważył, że   

o tym  też nie wolno zapominać, a nie mówić tylko o tym,  czego brakuje. 

 



- Radnemu Wojciechowi Niemcowi Wójt odpowiedział, że jeżeli w przyszłym roku będą środki  

i będzie wola Rady, zostanie wykonana areacja  płyty boiska sportowego w Bażanówce. 
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- Odpowiadając na odczytane  przez Panią Rabicką stanowisko  w  sprawie  dzierżawy gruntu 

należącego do mienia komunalnego Gminy Wójt wyjaśnił, że zapozna się z dokumentacją  

w powyższej sprawie, gdyż na tą chwilę nie zna dokładnie szczegółów w tej sprawie.  

 

- Radnemu Adamowi Malikowi Wójt odpowiedział, że gdyby został utworzony Zespół  Szkół  

w Zarszynie, byłby jeden pracodawca i wówczas  nie byłoby problemu z uzupełnianiem etatów,  

a sprawa ta zostałaby zapewne uregulowana wewnętrznie. Następnie Wójt dodał, iż nigdy  „nie 

miesza się żadnemu kierownikowi jednostki w jego kompetencje, bo to byłoby sterowanie i każdy 

dyrektor  samodzielnie  odpowiada za swoje podjęte decyzje”. 

 

Na zakończenie wypowiedzi Wójt dodał, iż ma nadzieję ,że w tym roku podobnie jak w latach 

ubiegłych  uda się również pozyskać część  środków do budżetu na realizację zadań inwestycyjnych 

czy remontowych, celem  zabezpieczenia potrzeb mieszkańców gminy. Wójt dodał także, iż   

w ostatnich  latach na terenie  gminy powstało naprawdę dużo inwestycji, wyremontowano szereg 

dróg  oraz zrealizowano  wiele innych drobniejszych zadań , niemniej jednak potrzeby w tym 

zakresie  nadal są zgłaszane i w miarę posiadanych środków będę zaspakajane..  

 

Ad.27. W dwudziestym siódmym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan 

Janusz Konieczny w imieniu własnym jak i Wójta Gminy Pana Andrzeja Betleja złożył radnym 

 i zaproszonym gościom serdeczne życzenia bożonarodzeniowe. Następnie odśpiewano kolędę   

„Wśród nocnej ciszy”.Po jej odśpiewaniu  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  

podziękował wszystkim zebranym  za aktywny udział w sesji. Następnie ogłosił  dwudziestą piątą  

sesję Rady Gminy Zarszyn  w bieżącej kadencji  za zamkniętą. 

 

 

        Przewodniczący  

                Rady Gminy Zarszyn 

Protokołowała: 

Irena Kasza                mgr Janusz Konieczny 


